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§ 17 
Genomgång av närvarande ledamöter samt val av 
protokollsjusterare och datum för signering  

Beslut  
Stephan Guiance (S) och Sophia Granswed Baat (M) utsågs att 
justera dagens protokoll §§ 17 - 46. Justering sker digitalt den 
1 februari 2024. 
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§ 18 
Godkännande av dagordning  

Beslut  
Dagordningen godkändes. 
Åtta övriga frågor anmäldes: 

 Kris- och krigsberedskap i Stockholms stadsdelar, skrivelse 
från Moderaterna. 

 Frågor med anledning av markanvisning för Sätra 2:1, 
skrivelse från Skärholmens stadsdelsnämnd. 

 Snötippning i Sätra naturreservat, skrivelse från 
Moderaterna. 

 Skrivelse om samverkan med civilsamhället kring 
nattvandring, skrivelse från Centerpartiet. 

 Skrivelse om snöröjning av fotbollsplaner i Skärholmen, 
skrivelse från Centerpartiet. 

 Skrivelse om allvarliga brister i samhällsvården av barn och 
unga, skrivelse från Liberalerna. 

 Kommunikationsplan för relationsvåldsteamet, skrivelse 
från Sverigedemokraterna. 

 Anpassning av förskoleverksamhet för barn med NPF-
diagnoser, skrivelse från Sverigedemokraterna. 
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§ 19 
Engagera lokala graffitikonstnärer att göra 
muralmålningar på de betonggråa sidorna som leder in 
till gångtunnlarna i Skärholmen  
- medborgarförslag 
SKHLM 2023/1262 
 

Beslut  
Stadsdelsnämnden skickar medborgarförslaget till förvaltningen för 
beredning. 
 

Beslutsgång 
Ordförande Stephan Guiance (S) yrkar på förvaltningens förslag till 
beslut och hör enhälligt bifall därtill. 
 
Handlingar i ärendet 

 1437648 Medborgarförslag lokala konstnärer maskat 
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§ 20 
Bärbuskar i Sätradalsparken  
- svar på medborgarförslag 
SKHLM 2023/639 
 

Beslut  
Stadsdelsnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande och 
lämnar det som svar på medborgarförslaget. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Den 17 juli inkom ett medborgarförslag om att plantera bärbuskar i 
Sätradalsparken. Förslagsställaren föreslår att buskar med ätbara bär 
och frukter med nyttiga antioxidanter, mineraler och vitaminer 
planteras. 
Förvaltningen ser positivt på att det finns bärbuskar för 
allmänhetens bruk i stadsdelsnämndsområdet. 
Förvaltningen föreslår att ett par, för växtzonen lämpliga, fruktträd 
och bärbuskar planteras på lämpliga platser i Sätradalsparken och 
finansieras genom nämndens investeringsmedel för mindre 
parkinvesteringar 2024. 
 

Beslutsgång 
Ordförande Stephan Guiance (S) yrkar på förvaltningens förslag till 
beslut och hör enhälligt bifall därtill. 
 
Handlingar i ärendet 

 SKHLM 2023/639-7 (Godkänd - R 1) Bärbuskar 
Sätradalsparken 

 SKHLM 2023/639-5 Medborgarförslag på att få bär buskar i 
Sätradal maskat. 
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2024-01-25 

§ 21 
Dricksvattenfontän i Sätradalsparken  
- svar på medborgarförslag 
SKHLM 2023/640 
 

Beslut  
Stadsdelsnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande och 
lämnar det som svar på medborgarförslaget. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Till förvaltningen har inkommit ett medborgarförslag om att sätta 
upp en dricksvattenfontän i Sätradalsparken. Förslagsställaren 
menar att med många varma somrar bör det finnas dricksvatten 
tillgängligt i parken. Både barn som leker och vuxna som tränar på 
utegymmen i parken behöver kunna fylla på vatten. 
Översiktsplanen för Stockholm stad beskriver att fler värmeböljor 
kommer att öka risken för hälsoproblem, särskilt hos den äldre 
befolkningen, samt att nya stadsdelar därför behöver byggas på ett 
klimatsäkert sätt och att befintliga stadsmiljöer klimatanpassas. 
Förvaltningen bedömer att det med ett framtida varmare klimat är 
en god idé att investera i en dricksvattenpost i Sätradalsparken, i 
nära anslutning till befintliga drickvattenledningar. Platsen är också 
lämplig då den erbjuder många möjligheter till fysiska aktiviteter 
för unga och gamla såsom flera lek- och klätterställningar, 
plaskdamm och de två utegymmen. 
Kostnaden för anläggning av en dricksvattenpost uppskattas till 0,2 
mnkr och föreslås finansieras genom nämndens investeringsmedel 
för mindre parkinvesteringar 2024. 
Förvaltningen föreslår att en dricksvattenpost installeras på lämplig 
plats i Sätradalsparken och är i drift under sommarmånaderna. 
 

Beslutsgång 
Ordförande Stephan Guiance (S) yrkar på förvaltningens förslag till 
beslut och hör enhälligt bifall därtill. 
 
Handlingar i ärendet 

 SKHLM 2023/640-6 (Godkänd - R 1) Dricksvattenfontän i 
Sätradalsparken. 

 SKHLM 2023/640-4 Medborgarförslag om 
dricksvattenfontän maskat. 
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§ 22 
Fruktträd till Sätradal  
- svar på medborgarförslag 
SKHLM 2023/641 
 

Beslut  
Stadsdelsnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande och 
lämnar det som svar på medborgarförslaget. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Den 17 juli inkom ett medborgarförslag om att plantera fruktträd i 
Sätradalsparken. 
Förvaltningen ser positivt på att det finns fruktträd för allmänhetens 
bruk i stadsdelsnämndsområdet. 
Förvaltningen föreslår att ett par, för växtzonen lämpliga, fruktträd 
och bärbuskar planteras på lämpliga platser i Sätradalsparken och 
finansieras genom nämndens investeringsmedel för mindre 
parkinvesteringar 2024. 
 

Beslutsgång 
Ordförande Stephan Guiance (S) yrkar på förvaltningens förslag till 
beslut och hör enhälligt bifall därtill. 
 
Handlingar i ärendet 

 SKHLM 2023/641-6 (Godkänd - R 1) Fruktträd Sätradal. 
 SKHLM 2023/641-4 Medborgarförslag om Fruktträd 

maskad. 
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§ 23 
Parkeringskaos på Vårbergsvägen  
- svar på skrivelse 
SKHLM 2023/847 
 

Beslut  
Stadsdelsnämnden godkänner förvaltningens svar och lämnar det 
som svar på skrivelsen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Moderaterna, Liberalerna och Centerpartiet lämnade den 31 augusti 
2023 in en skrivelse om parkeringssituationen vid Vårbergsvägen 
77-79 till stadsdelsnämnden som skickades till förvaltningen för 
beredning. Skrivelsens författare beskriver parkeringssituationen på 
gatumark i anslutning till nybyggda bostadshus på adress 
Vårbergsvägen 77 – 79 och ställer följande frågor till förvaltningen: 
- Vem bär huvudansvaret för platsen och parkeringarna vid 
Vårbergsvägen 77-79 idag? 
- Hur har ansvarig/a aktör/aktörer tänkt lösa parkeringssituationen 
kring Vårbergsvägen 77-79? 
- Vad är den kortsiktiga och långsiktiga planen kring 
parkeringssituationen längst med Vårbergsvägen? 
- Hur ser Stockholms stad och Fokus Skärholmen på 
parkeringstalen vid nybyggnation och framtida behov? 
Förvaltningen besvarar frågorna efter dialog med 
exploateringskontoret, trafikkontoret samt stadsbyggnadskontoret 
samt redogör för vilka åtgärder som vidtagits för att avhjälpa 
problematiken. 
 

Beslutsgång 
Ordförande Stephan Guiance (S) yrkar på förvaltningens förslag till 
beslut och hör enhälligt bifall därtill. 
 
Handlingar i ärendet 

 SKHLM 2023/847-2 (Godkänd - R 1) Svar på skrivelse 
Parkeringskaos på Vårbergsvägen. 

 SKHLM 2023/847-1 Skrivelse; Parkeringskaos på 
Vårbergsvägen. 
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2024-01-25 

§ 24 
Stenhuset i naturreservatet  
- svar på skrivelse 
SKHLM 2023/852 
 

Beslut  
Stadsdelsnämnden godkänner förvaltningens svar och lämnar det 
som svar på skrivelsen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Moderaterna lämnade den 31 augusti 2023 in en skrivelse om att 
skapa ett utflyktsmål för barn till stadsdelsnämnden som skickades 
till förvaltningen för beredning. Skrivelsen avser en förfallen, 
nedklottrad byggnad i anslutning till Skärholmens gård i 
Sätraskogens naturreservat. 
Skrivelsens författare ställer följande frågor till förvaltningen: 
- Vad har stenhuset använts till tidigare? 
- Vilken aktör äger lilla stenhuset mellan Skärholmens gård och 
elljusspåret? 
- Har stenhuset nån särskild klassificering (K-märkt etc.)? 
- Hur ser förvaltningen på ett samarbete med relevant/a 
aktör/aktörer för att rusta upp stenhuset med städning, 
klottersanering och färg? Exempelvis kulturförvaltningen och 
Stadsholmen. 
- Hur ser förvaltningen på att göra detta projekt inom ramen för 
platssamverkan med andra aktörer i Skärholmen? 
- Hur ser förvaltningen på att involvera feriejobbande ungdomar i 
ett eventuellt upprustningsarbete? 
- Finns det ekonomiska medel att söka centralt i staden för denna 
typ av projekt? 
Förvaltningen besvarar skrivelsens frågor, och redogör för att 
byggnaden ligger inom fastighet Stockholm Skärholmens Gård 1, 
som ägs av kommunen genom exploateringskontoret med 
Stadsholmen AB som tomträttsinnehavare. 
Förvaltningen har varit i dialog med AB Stadsholmen som 
genomför åtgärder under hösten 2023 för att öka tryggheten på 
platsen, utan att skada byggnadens eventuella antikvariska värden. 
Förvaltningen föreslår att åtgärder genomförs utan förvaltningens 
inblandning vare sig genom platssamverkan, ferieungdomar eller på 
annat sätt. 
 

Beslutsgång 
Ordförande Stephan Guiance (S) yrkar på förvaltningens förslag till 
beslut och hör enhälligt bifall därtill. 
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Särskilt uttalande 
Vice ordförande Sophia Granswed Baat (M) anmäler för 
Moderaterna ett särskilt uttalande enligt bilaga. 

Bilaga 
Särskilt uttalande, Moderaterna. 
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Protokoll nr 2/2024 
 

2024-01-25 

 
Bilaga, särskilt uttalande, Moderaterna. 
Sophia Granswed Baat (M) m.fl. 
Skärholmens stadsdelsnämnd 
Dnr SKHLM 2023/852 
  
Särskilt uttalande  
Vi tackar förvaltningen för svaret på skrivelsen. Vi hade hoppats på 
en förd dialog mellan Skärholmens stadsdelsförvaltning och 
markägaren, Stadsholmen AB, för att skapa något trevligt på 
platsen. I stället ser vi hur markägaren har murat igen ingången till 
gamla stenhuset, vilket inte alls skapar en trevlig stämning, tvärtom. 
Känslan är att man på ett så enkelt sätt som möjligt velat komma till 
rätta med att platsen har använts som illegal bosättning, och därför 
murat igen möjligheten till att beträda stenhuset.  
I förvaltningens svar skriver man att Stadsholmen har genomfört 
åtgärder under hösten 2023 för att öka tryggheten på platsen, utan 
att skada byggnadens eventuella antikvariska värden. Att mura igen 
ett stenhus, anser vi inte är att ta vara på byggandens antikvariska 
värde. Tvärtom undrar vi om inte detta strider mot just detta? Det 
skapar fler frågor än svar. Vilka har varit med och fattat detta 
beslut? Har Skönhetsrådet eller andra instanser fått tycka till?  
Vi såg en stor potential i att på ett enkelt och inte alltför kostsamt 
sätt skapa ett utflyktsmål för barn i och utanför vårt 
stadsdelsnämndsområde. Det är olyckligt att styrande politiker 
och/eller tjänstemän i stället valde denna enkla, hårda väg.  
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Handlingar i ärendet 

 SKHLM 2023/852-2 (Godkänd - R 1) Svar på skrivelse; 
Stenhuset i naturreservatet. 

 SKHLM 2023/852-1 Skrivelse; Stenhuset i naturreservatet. 
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§ 25 
Hot mot socialtjänsten  
- svar på skrivelse 
SKHLM 2023/952 
 

Beslut  
Stadsdelsnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande som 
svar på skrivelsen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Förvaltningen har fått i uppdrag av Skärholmens stadsdelsnämnd att 
besvara en skrivelse med frågor gällande hur förvaltningen arbetar 
gällande hot mot socialsekreterare samt om det stadsövergripande 
arbetet med att förbättra arbetssituationen och arbetsmiljön för 
socialsekreterare och biståndshandläggare fortfarande är ett 
prioriterat uppdrag. 
Förvaltningen arbetar aktivt med att förebygga hot- och 
våldsincidenter och har upprättat ”Handlingsplan mot hot och våld 
och otillåten påverkan” som ett led i det arbetet. Under 2023 har 
åtta incidenter gällande hot och otillåten påverkan rapporterats från 
avdelningen för socialtjänst i IA-systemet. Förvaltningen bedömer 
inte att hot kopplat gentemot socialsekreterare har bidragit till att 
fler väljer att lämna yrket. 
Arbetet med ”Stockholms stads handlingsplan för förbättrad 
arbetssituation för socialsekreterare och biståndshandläggare” är 
ett prioriterat arbete som drivs av socialförvaltningen. 
 

Beslutsgång 
Ordförande Stephan Guiance (S) yrkar på förvaltningens förslag till 
beslut och hör enhälligt bifall därtill. 

Särskilt uttalande 
Vice ordförande Sophia Granswed Baat (M) anmäler för 
Moderaterna ett särskilt uttalande enligt bilaga. 

Bilaga 
Särskilt uttalande, Moderaterna. 
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Protokoll nr 2/2024 
 

2024-01-25 

 
Bilaga, särskilt uttalande, Moderaterna 
Sophia Granswed Baat (M) m.fl. 
Skärholmens stadsdelsnämnd 
Dnr SKHLM 2023/952 
  
Särskilt uttalande 
Vi tackar förvaltningen för svaret på skrivelsen. Vi hade hoppats få 
ett mer utförligt svar kring huruvida 8 anmälda incidenter kopplade 
till hot eller våld är mycket eller lite, i förhållande till vad etc. Att 
mer än hälften av dessa incidenter har skett inom ramen för 
ekonomiskt bistånd är också en relevant faktor, samtidigt undrar vi 
vilka områden övriga incidenter är kopplade till. Vi är medvetna om 
att det är känsliga frågor som kan vara svåra att besvara skriftligen, 
och vi kommer därför ställa följdfrågor kring detta på en passande 
infonämnd. 
Det är bra att Handlingsplan mot hot och våld och otillåten 
påverkan uppdaterades under 2023. I handlingsplanen framgår det 
att samtliga incidenter med inslag av hot, våld eller trakasserier ska 
rapporteras till närmaste chef om man misstänker att hotet är 
kopplat till yrkesrollen. 
Som politiker har vi ett ansvar att se till att socialsekreterare och 
annan personal inom våra verksamheter känner sig trygga, både på 
och utanför arbetsplatsen, kopplat till deras yrkesroller. Det är också 
avgörande för att man som medarbetare ska kunna utföra sitt jobb 
på ett fördelaktigt sätt. Vi hoppas att förvaltningen fortsätter att 
jobba med dessa frågor, och regelbundet har en dialog med 
medarbetare inom socialtjänsten, för att säkerställa att alla känner 
sig trygga på arbetsplatsen. 
 
Handlingar i ärendet 

 SKHLM 2023/952-2 (Godkänd - R 1) Svar på skrivelse. 
 SKHLM 2023/952-1 Skrivelse; Hot mot socialtjänsten. 
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2024-01-25 

§ 26 
Förebyggande arbete genom förskolan  
- svar på skrivelse 
SKHLM 2023/954 
 

Beslut  
Skärholmens stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens 
tjänsteutlåtande som svar på skrivelsen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Skärholmens stadsdelsnämnd beslutade på nämndsammanträdet den 
28 september att förvaltningen ska besvara frågeställningar 
avseende rörligheten i förskolan. Förvaltningen beskriver hur 
nuläget ser ut inom Skärholmens kommunala förskolor. Andelen 
barn som slutar och saknar en ny förskoleplats stämmer överens 
med inventeringen av ej inskrivna barn. 
 

Beslutsgång 
Ordförande Stephan Guiance (S) yrkar på förvaltningens förslag till 
beslut och hör enhälligt bifall därtill. 

Särskilt uttalande 
Vice ordförande Sophia Granswed Baat (M) anmäler för 
Moderaterna ett särskilt uttalande enligt bilaga. 

Bilaga 
Särskilt uttalande, Moderaterna. 
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2024-01-25 

 
Bilaga, särskilt uttalande, Moderaterna 
Sophia Granswed Baat (M) m.fl. 
Skärholmens stadsdelsnämnd 
Särskilt uttalande 
  
Vi tackar förvaltningen för det utförliga svaret på skrivelsen, där 
man på ett fördelaktigt sätt redogör siffror med hjälp av den statistik 
man har att tillgå. Vi ställde samma frågor till 
Förskoleförvaltningen, att på ett övergripande plan beskriva 
skolrörligheten över staden. Det blev då väldigt tydligt att det i 
dagsläget inte finns någon samlad information kring hur 
skolrörligheten inom förskolan ser ut i stadens olika stadsdelar. 
Detta då orsaker till att ett barn byter förskola inte registreras i Barn 
och elevregistret. Samtidigt skrev förskoleförvaltningen att det är 
relevanta frågor och aktuella utvecklingsområden för 
förskolenämnden och förskoleförvaltningen, och att det finns ett 
pågående budgetuppdrag att se över skolrörligheten och orsaker till 
det. 
Det är glädjande att även Skärholmens stadsdelsförvaltning ser ett 
behov av att utveckla uppföljningen av varför barn slutar i 
förskolan, genom avslutssamtal, och att rutiner för detta kommer att 
tas fram. Något som är oroande är att hela 51 orosanmälningar hade 
inkommit till socialtjänsten från förskolor i stadsdelen år 2023 
(enbart fram till oktober). Det är i våra öron en hög siffra, även om 
det är en minskning från toppåret 2020 (under pandemin), då 90 
orosanmälningar gjordes. Samtidigt måste förskolepersonal fortsatt 
göra orosanmälningar vid misstanke om att barn far illa i hemmet. 
Hög statistik får aldrig bidra till att färre orosanmälningar görs. 
Stadens förskolor är en viktig del i det gemensamma arbetet med 
det förebyggande och främjande uppdraget som en kommun har. 
När den nya socialtjänstlagen träder i kraft blir det ännu tydligare 
att kommunerna behöver förstärka och utveckla arbetet med en 
sammanhållen socialtjänst i samverkan med förskola, skola och 
polis. Vi vill därför uppmana förskoleförvaltningen att ligga i 
framkant och ha relevanta uppföljningssystem på plats så snart som 
möjligt. 
  
 
Handlingar i ärendet 

 SKHLM 2023/954-2 (Godkänd - R 1) Förebyggande arbete 
genom förskolan. 

 SKHLM 2023/954-3 Bilaga 1. 
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2024-01-25 

§ 27 
Grov misshandel på SIS-boende  
- svar på skrivelse 
SKHLM 2023/955 
 

Beslut  
Stadsdelsnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande som 
svar på skrivelsen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Stadsdelsnämnden beslutade 2023-09-28 att ge förvaltningen i 
uppdrag att redogöra för arbetet med ungdomar som varit 
involverade i misshandel under placering vid SiS ungdomshem. 
Uppdraget grundar sig i en skrivelse från Sverigedemokraterna. Vid 
fall av misshandel som involverar en ungdom tillhörande 
Skärholmens stadsdelsnämndområde för socialsekreteraren en 
dialog med ungdomen, vårdnadshavare och ungdomshemmet för att 
försäkra att den unge får behövlig vård. Är det aktuellt med 
omplacering av den unge fattas beslut därefter genom sociala 
delegationen. Om misshandeln skulle leda till polisiära åtgärder 
samarbetar avdelningen med polis och eventuell åklagare. 
 

Beslutsgång 
Ordförande Stephan Guiance (S) yrkar på förvaltningens förslag till 
beslut och hör enhälligt bifall därtill. 

Särskilt uttalande 
Ledamoten Tapani Juntunen (SD) anmäler för Sverigedemokraterna 
ett särskilt uttalande enligt bilaga. 

Bilaga 
Särskilt uttalande, Sverigedemokraterna. 
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Bilaga, särskilt uttalande, Sverigedemokraterna 
Skärholmens Stadsdelsnämnd 
Särskilt uttalande 
2024-01-25 
Dnr SKHLM 2023/955 
  
Grov misshandel på SiS-boende 
  
Vi vill tacka förvaltningen återigen för ett bra och utförligt svar, vi 
uppskattar särskilt att förvaltningen betonar behovet av uppföljning. 
Vi tror att det kommer finnas skäl under innevarande mandatperiod 
att ha stärkt uppföljning av de ungdomar/barn som blir placerade på 
olika sätt, inte minst de som blir placerade inom Statens 
institutionsstyrelse. Förvaltningen beskriver hur man systematiskt 
arbetar med enskilda ärenden och att i de fall omplacering är 
nödvändig, så tas ett nytt beslut i sociala delegationen. 
Eftersom detta ärende handlar om grov misshandel har vi ett 
önskemål. Om det skulle uppstå en situation där fall av grov 
misshandel eskalerar (avser ungdom som misshandlar och ungdom 
som blir misshandlad) – i en sådan situation vill vi att förvaltningen 
larmar, uppmärksammar hela nämnden (slutna delen). Vi lägger 
inget skarpt förslag till beslut utan förväntar oss att förvaltningen 
har ett gott omdöme och kan detektera en sådan situation och agera 
omgående. 
  
Tapani Juntunen (SD) 
Roland Johansson (SD) 
 
Handlingar i ärendet 

 SKHLM 2023/955-2 (Godkänd - R 1) Svar på skrivelse 
2023/955-1 Grov misshandel på SIS-boende. 

 SKHLM 2023/955-1 Skrivelse; Grov misshandel på SIS-
boende. 
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§ 28 
Uppdatering av delegationsordning för Skärholmens 
stadsdelsnämnd  
- beslutsärende 
SKHLM 2019/523 
 

Beslut  
Stadsdelsnämnden godkänner de föreslagna ändringarna i 
delegationsordning med dnr SKHLM 2019/523 vad gäller delegat 
inom kapitel 13.4 (socialpsykiatri), 13.7 (stöd och service till 
personer med funktionsnedsättning) och 13.8 (verksamhetsområde 
äldreomsorg). 
 

Sammanfattning av ärendet  
Kapitel 13.4, 13.7 och 13.8 i delegationsordningen behöver 
korrigeras med anledning av ny ledningsstruktur inom 
beställarenheterna. Förvaltningen föreslår att gruppledare blir 
delegat för de aktiviteter som tidigare delegerats till teamledare och 
senior handläggare inom berörda kapitel. 
 

Beslutsgång 
Ordförande Stephan Guiance (S) yrkar på förvaltningens förslag till 
beslut och hör enhälligt bifall därtill. 
 
Handlingar i ärendet 

 1449792 (Godkänd - R 1) Kopia av Delegationsordning 
 1442183 Förslag på ny delegationsordning kap. 13.4, 13.7 

och 13.8 
 1442182 Nuvarande delegationsordning kap 13.4. 13.7 och 

13.8 
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§ 29 
Parkinvesteringar 2025-2027  
- beslutsärende 
SKHLM 2023/1073 
 

Beslut  
Stadsdelsnämnden godkänner förvaltningens förslag till 
parkinvesteringar för 2025–2027. 
 

Sammanfattning av ärendet  
För större parkinvesteringar på parkmark ansöker stadsdelsnämnden 
om investeringsmedel hos kommunfullmäktige. I detta ärende 
presenteras förvaltningens förslag till investeringsplan för 2025- 
2027, vilket också blir de medel som nämnden ansöker om hos 
kommunfullmäktige. 
För kvartersparken Idleken föreslås ansökan om totalt 5,5 mnkr, 
varav 2 mnkr under 2025. Nämnden föreslås ansöka om 1,5 mnkr 
årligen till reinvesteringar i asfaltsbeläggning, trappor, parkbänkar 
samt skräpkorgar i hela stadsdelsnämndsområdet. För Trissans 
småbarnslek föreslås ansökan om totalt 6 mnkr, varav 5,5 mnkr 
under 2025-2026. För parkleken Kulan föreslås ansökan om totalt 
12 mnkr, varav 6,5 mnkr under 2026 – 2027 och resterande medel 
perioden efter 2027. 
 

Förslag till beslut 
Ledamoten Alice Vestlin (C) anmäler för Centerpartiet ett förslag 
till beslut enligt bilaga. 

Beslutsgång 
Ordförande Stephan Guiance (S) yrkar på förvaltningens förslag till 
beslut. Ordförande Stephan Guiance (S) hör att det finns två förslag 
till beslut, förvaltningens samt Centerpartiets. Han ställer dessa mot 
varandra och hör bifall till förvaltningens förslag till beslut. 

Reservation 
Ledamoten Alice Vestlin (C) reserverar sig mot beslutet till förmån 
för eget förslag till beslut. 

Bilaga 
Förslag till beslut, Centerpartiet. 
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Bilaga, förslag till beslut, Centerpartiet 
  
2024-01-25 
Parkinvesteringar 2025-2027 
  
Alice Vestlin (C) 
Kenth Aronsson (C) 
  
Förslag till beslut 
  
Att avslå förvaltningens förslag till beslut 
Att uppdra åt stadsdelsförvaltningen att återkomma till nämnden 
med ett reviderat förslag i enlighet med nedan. 
  
Skärholmen ska vara en grön och levande stadsdel. En grönare stad 
förbättrar luftkvaliteten, dämpar buller, stärker den biologiska 
mångfalden och binder koldioxid. Grönytor bidrar även till att 
minska stadens klimatpåverkan. Vi vill tacka stadsdelsförvaltningen 
för förslaget till parkinvesteringar för 2025-2027 och instämmer i 
de investeringar som förvaltningen föreslagit. Däremot vill vi gå ett 
steg längre och uppmanar därför förvaltningen att ansöka om 
investeringsmedel för att anlägga fler parker samt om medel för fler 
reinvesteringar i de parker och parklekslokaler som vi redan har. 
Tyvärr finns det många grå och slitna ytor i Skärholmen som inte 
används men som har stor potential. Här finns goda möjligheter till 
förgröning. Små parker, så kallade pocket parks, på bara ett fåtal 
kvadratmeter kan göra stor skillnad. Förvaltningen bör därför 
ansöka om medel för att anlägga en eller flera pocket parks på 
lämpliga platser i stadsdelen. 
Centrumen är det första man möts av när man reser med tunnelbana 
till våra olika stadsdelar och det är viktigt att de visar sig från sina 
bästa sidor. Vi vill se investeringar i utemiljöerna kring Vårbergs 
centrum. För omgivningarna runt centrum bör investeringsmedel 
sökas för att öka trivseln. Det kan ske genom fler 
blomsterarrangemang, planteringar eller andra åtgärder som 
stadsdelsförvaltningen finner lämpliga. Miljön utanför Vårbergs 
centrum skulle även lämpa sig väl för att bli ett sommartorg. Det 
finns även andra utemiljöer runt centrumområden i vår stadsdel, till 
exempel Sätra Centrum, där vi vill se liknande investeringar. 
Skärholmens strandstig är en fantastisk promenad- och löparslinga. 
Vi vill att stadsdelsförvaltningen ansöker om medel för att markera 
ut fler motionsspår i olika längd längs strandstigen och i 
naturreservatet. Det skulle vara uppskattat av motionärer och kunna 
få fler att upptäcka stadsdelens vackra och rofyllda grönområden. 
Vi vill även att stadsdelen ska ansöka om reinvesteringar i 
parklekslokaler. För ett mer effektivt nyttjande av resurser bör 
parklekslokalerna göras om och utformas så att de kan 
tillgängliggöras för föreningar, kulturliv och nattvandrande 
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föräldrar utanför parklekens öppettider. Ett led i detta är att 
installera särskilda låssystem för att på ett smidigt sätt kunna 
användas av föreningslivet. 
Vidare vill vi se reinvesteringar i papperskorgar. Många av de 
papperskorgar som finns i stadsdelen idag är öppna, och det är 
vanligt att fåglar drar ut skräp ur papperskorgarna vilket leder till en 
ökad nedskräpning. Vi önskar därför att dessa öppna papperskorgar 
byts ut till smarta papperskorgar med ökad kapacitet, till exempel 
Big Bellys.  
Avslutningsvis önskar vi att förvaltningen ansöker om 
investeringsmedel för mer och bättre belysning i stadens parker i 
syfte att skapa mer trygghet och trivsel. 
  
 
Handlingar i ärendet 

 SKHLM 2023/1073-1 (Godkänd - R 1) TJUT 
Parkinvesteringar 2025-2027. 

 SKHLM 2023/1073-2 (Godkänd - R 1) Bilaga 1. Blankett 
investeringsönskemål 2025-2027. 
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§ 30 
Markanvisning för bostäder och lokaler inom fastigheten 
Vita Liljan 2 i Bredäng till Verket Fastigheter AB  
- anmälningsärende 
SKHLM 2023/1188 
 

Beslut  
Stadsdelsnämnden godkänner anmälningsärendet och lägger det till 
handlingarna. 
 

Beslutsgång 
Ordförande Stephan Guiance (S) yrkar att anmälningsärendet ska 
godkännas och läggas till handlingarna och hör enhälligt bifall 
därtill. 
 
Handlingar i ärendet 

 SKHLM 2023/1188-2 Markanvisning för bostäder och 
lokaler inom fastigheten Vita Liljan 2 i Bredäng till Verket 
Fastigheter AB. 
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§ 31 
Markanvisning för bostäder inom del av fastigheten Sätra 
2:1 i Bredäng till Storstaden Stockholm Bostad AB  
- anmälningsärende 
SKHLM 2023/1189 
 

Beslut  
Stadsdelsnämnden godkänner anmälningsärendet och lägger det till 
handlingarna. 
 

Beslutsgång 
Ordförande Stephan Guiance (S) yrkar att anmälningsärendet ska 
godkännas och läggas till handlingarna och hör enhälligt bifall 
därtill. 

Särskilt uttalande 
Ledamoten Tapani Juntunen (SD) anmäler för Sverigedemokraterna 
ett särskilt uttalande enligt bilaga. 

Bilaga 
Särskilt uttalande, Sverigedemokraterna. 
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Bilaga, särskilt uttalande, Sverigedemokraterna 
Skärholmens Stadsdelsnämnd 
Särskilt uttalande 
2024-01-25 
  
Dnr E2021-03800 
  
Markanvisning för bostäder inom del av fastigheten Sätra 2:1 i 
Bredäng till Storstaden Stockholm Bostad AB 
  
I detta anmälningsärende från Exploateringskontoret framkommer 
att radhusområdet på Tankebyggarbacken skall anvisas mark för 
byggandet av dels radhus men också flerbostadshus. 
I rapporten, underlaget, framkommer att området har en svag 
karaktär vad gäller förekomsten av radhus, vi finner det därför 
mycket besynnerligt att man just där i ett radhusområde vill bygga 
flerbostadshus. Det vore mer naturligt om man nu eller i ett senare 
skede faktiskt lät området expandera vad gäller förekomsten av 
radhus, vilket inte kommer bli möjligt i ett senare skede när man 
upplåtit marken för flerbostadshus. Att det omvända skulle ske, fler 
radhus byggs mitt bland flerbostadshus är tämligen osannolikt. Utan 
det är just där det redan finns radhus som man kan förvänta sig en 
potentiell expansion av området. 
I underlaget skriver man om grön kompensering, för att kompensera 
det faktum att en stor yta med ett renodlat grönt område som mer är 
av karaktären skog. Man säger förvisso att hur den gröna 
kompenseringen ska gå till behöver utredas, men samtidigt föreslår 
man bland mulmholkar. Det drar ett löjets skimmer över begrepp 
som grön kompensering, biologisk mångfald med mera. När man 
först ska avverka skog, fler hundra kvadratmeter, för att sen 
kompensera detta med insektshotell. 
Stadens revisorer har just nu genomfört en revison av stadens arbete 
med biologisk mångfald, de noterar att det finns en målkonflikt 
mellan stadens åtaganden vad gäller byggkvoter, och biologisk 
mångfald. Revisorerna förslår olika åtgärder. Men den enklaste 
åtgärden är att helt enkelt göra andra avvägningar, ta andra beslut – 
och när ärenden kommer som föreslår att man ska ta gröna områden 
i anspråk för att bygga, så skall dessa i högre grad avslås. I annat 
fall spelar det ingen roll hur många skyfallsstrategier som 
produceras, eller hur många värmekartor med önskemål om 
närliggande grönska och svalka man genererar, om varje 
byggansökan alltid vinner gehör. 
Vi vägrar att se biologisk mångfald och grön kompensering enbart 
bli floskler, vi vill inte se att grönområden i Stockholm ska placeras 
i reservat, i likhet med ursprungsbefolkningen i Amerika. 
Grönområden och den biologiska mångfalden måste finnas 
integrerat bland oss i varje stadsdel. 
Tapani Juntunen (SD) 
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Roland Johansson (SD) 
  
 
Handlingar i ärendet 

 SKHLM 2023/1189-2 Markanvisning för bostäder inom del 
av fastigheten Sätra 2:1 i Bredäng till Storstaden Stockholm 
Bostad AB. 
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§ 32 
Arkivinstruktion och -organisation 2024  
- anmälningsärende 
SKHLM 2024/14 
 

Beslut  
Stadsdelsnämnden godkänner anmälningsärendet och lägger det till 
handlingarna. 
 

Beslutsgång 
Ordförande Stephan Guiance (S) yrkar att anmälningsärendet ska 
godkännas och läggas till handlingarna och hör enhälligt bifall 
därtill. 
 
Handlingar i ärendet 

 SKHLM 2024/14-1 Arkivinstruktion och -organisation 2024. 
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§ 33 
Protokoll - förvaltningsgruppen, december  
- anmälningsärende 
SKHLM 2023/4 
 

Beslut  
Stadsdelsnämnden godkänner anmälningsärendet och lägger det till 
handlingarna. 
 

Beslutsgång 
Ordförande Stephan Guiance (S) yrkar att anmälningsärendet ska 
godkännas och läggas till handlingarna och hör enhälligt bifall 
därtill. 
 
Handlingar i ärendet 

 SKHLM 2023/4-21 Protokoll 2023-12-14. 
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§ 34 
Protokoll - förvaltningsgruppen, januari  
- anmälningsärende 
  
SKHLM 2024/4 
 

Beslut  
Stadsdelsnämnden godkänner anmälningsärendet och lägger det till 
handlingarna. 
 

Beslutsgång 
Ordförande Stephan Guiance (S) yrkar att anmälningsärendet ska 
godkännas och läggas till handlingarna och hör enhälligt bifall 
därtill. 
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§ 35 
Protokoll - Skärholmens pensionärsråd, december  
- anmälningsärende 
SKHLM 2023/6 
 

Beslut  
Stadsdelsnämnden godkänner anmälningsärendet och lägger det till 
handlingarna. 
 

Beslutsgång 
Ordförande Stephan Guiance (S) yrkar att anmälningsärendet ska 
godkännas och läggas till handlingarna och hör enhälligt bifall 
därtill. 
 
Handlingar i ärendet 

 SKHLM 2023/6-22 Protokoll 2023-12-07. 
 

Sida 30 (55)



 
 

Skärholmens stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 2/2024 
 

2024-01-25 

§ 36 
Protokoll - Skärholmens pensionärsråd, januari  
- anmälningsärende 
SKHLM 2024/6 
 

Beslut  
Stadsdelsnämnden godkänner anmälningsärendet och lägger det till 
handlingarna. 
 

Beslutsgång 
Ordförande Stephan Guiance (S) yrkar att anmälningsärendet ska 
godkännas och läggas till handlingarna och hör enhälligt bifall 
därtill. 
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§ 37 
Protokoll - Hägersten-Älvsjös och Skärholmens 
stadsdelsnämnds råd för funktionshinderfrågor, 
december  
- anmälningsärende 
SKHLM 2023/5 
 

Beslut  
Stadsdelsnämnden godkänner anmälningsärendet och lägger det till 
handlingarna. 
 

Beslutsgång 
Ordförande Stephan Guiance (S) yrkar att anmälningsärendet ska 
godkännas och läggas till handlingarna och hör enhälligt bifall 
därtill. 

Särskilt uttalande 
Ledamoten Tapani Juntunen (SD) anmäler för Sverigedemokraterna 
ett särskilt uttalande enligt bilaga. 

Bilaga 
Särskilt uttalande, Sverigedemokraterna. 
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Bilaga, särskilt uttalande, Sverigedemokraterna 
Skärholmens Stadsdelsnämnd 
Särskilt uttalande 
2024-01-25 
Protokoll 7/2023 
  
Protokoll Hägersten-Älvsjös Skärholmens stadsdelsnämnds råd för 
Funktionshindersfrågor 
  
Inför beslut om VP 2024 ställde vi en fråga till förvaltningen via 
nämndsekreterare Maria Nilsson huruvida Funktionshindersrådet 
inkommit med synpunkter på VP 2024. Vi fick svaret att inget 
uttalande inkommit. Vi blev ganska förvånade av svaret. 
I detta protokoll framkommer dock svaret på varför 
Funktionshindersrådet inte inkommit med synpunkter. De har 
nämligen inte delgivits verksamhetsplanen i god tid så de har inte 
kunnat framföra synpunkter. 
Under förra året genomfördes en omorganisation av 
Funktionshindersråden. Råden fick också genom beslut i 
Kommunfullmäktige ett förnyat, och ett förstärkt mandat. 
Vi uppmanar därför förvaltningen att delge framtida 
verksamhetsplaner i god tid så att funktionshindersråden har 
möjlighet att framföra synpunkter. Det märks också på årets 
verksamhetsplan att den är ganska svag på just 
funktionshinderfrågor, vad gäller mål, indikatorer och aktiviteter. 
Det är därför extra beklagligt att Funktionshindersrådet inte 
delgivits information om verksamhetsplanen så att 
Funktionshinderrådet kan fullfölja sitt uppdrag från 
Kommunfullmäktige. 
Vi kommer inte stillasittande och tigandes se på om 
Funktionshinderråden hanteras som kuttersmycken, utan med emfas 
påminna samtliga förvaltningar om det starka mandat som 
funktionshindersråden med ett fullständigt enigt beslut har fått i 
kommunfullmäktige. Vi vill att Stockholm stad är och blir ett 
föredöme på området funktionshinderfrågor. 
  
Tapani Juntunen (SD) 
Roland Johansson (SD) 
  
  
 
Handlingar i ärendet 

 SKHLM 2023/5-15 Protokoll 2023-12-06. 
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§ 38 
Balanslista uppdrag SDN 2/2024-01-25  
-anmälningsärende 
SKHLM 2024/1 
 

Beslut  
Stadsdelsnämnden godkänner anmälningsärendet och lägger det till 
handlingarna. 
 

Beslutsgång 
Ordförande Stephan Guiance (S) yrkar att anmälningsärendet ska 
godkännas och läggas till handlingarna och hör enhälligt bifall 
därtill. 
 
Handlingar i ärendet 

 SKHLM 2024/1-1 Balanslista uppdrag - SDN 2/2024-01-25. 
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§ 39 
Kris- och krigsberedskap i Stockholms stadsdelar  
- skrivelse från Moderaterna, Centerpartiet, Liberalerna och 
Sverigedemokraterna 
  

Beslut  
Skrivelsen skickas till förvaltningen för beredning. 
 

Förslag till beslut 
Vice ordförande Sophia Granswed Baat (M) anmäler 
för Moderaterna en skrivelse med förslag till beslut att skicka den 
till förvaltningen för beredning. 
Ledamoten Alice Vestlin (C) anmäler att Centerpartiet ansluter till 
skrivelsen. 
Ledamoten Conny Gabrielsson (L) anmäler att Liberalerna ansluter 
till skrivelsen. 
Ledamoten Tapani Juntunen (SD) anmäler att Sverigedemokraterna 
ansluter till skrivelsen. 

Beslutsgång 
Ordförande Stephan Guiance (S) yrkar att skrivelsen skickas till 
förvaltningen för beredning och hör enhälligt bifall därtill. 

Bilaga 
Skrivelse, Moderaterna, Centerpartiet, Liberalerna och 
Sverigedemokraterna. 

Sida 35 (55)



Skärholmens stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 2/2024 
 

2024-01-25 

 
Bilaga, skrivelse, Moderaterna, Centerpartiet, Liberalerna och 
Sverigedemokraterna 
Sophia Granswed Baat (m) m.fl. 
Alice Vestlin (C) m.fl. 
Conny Gabrielsson (L) m.fl. 
Tapani Juntunen (SD) m.fl. 
  
Kris- och krigsberedskap i Stockholms stadsdelar 
  
Sverige befinner sig i det svåraste säkerhetsläget sedan andra 
världskriget. Rysslands anfallskrig mot Ukraina innebär ett ökat hot 
även mot Sverige. Det finns en rad olika faktorer som ligger bakom 
regeringens och överbefälhavarens varningar om ökad krigsrisk 
under säkerhetskonferensen Folk och Försvar i januari 2024. Vi 
måste därför vara förberedda så långt som möjligt, på alla nivåer, i 
hela samhället. 
Stockholm stad arbetar med en eskaleringstrappa vid händelse av 
kris och krig, där den främsta skillnaden är graden av central 
samordning och ledning. Om Sverige befinner sig i krig gäller per 
automatik högsta beredskap i eskaleringstrappan och då tillämpas 
särskild lagstiftning. Samhällsviktiga verksamheter ska prioriteras 
under höjd beredskap och samhällets resurser måste först gå till de 
allra mest utsatta. 
Med anledning av detta vill vi fråga stadsdelsförvaltningen: 
1. Vilka åtgärder har stadsdelsförvaltningen vidtagit och vilka 
åtgärder planerar man att vidta, för att stärka beredskapen inom 
stadsdelsförvaltningens ansvarsområden i händelse av kris eller 
krig? Vi är medvetna om att denna del kan vara svår att besvara 
skriftligt, pga. informationen kan vara skyddsvärd. I sådant fall ber 
vi om muntlig redovisning. 
2. Har förvaltningen genomgått en krigsledningsövning i närtid? 
3. Vilka är trygghetspunkterna i vår stadsdel, och anser 
förvaltningen att de är ändamålsenliga för allvarliga eller längre 
samhällsstörningar? 
4. Hur många skyddsrum finns i vår stadsdel? Är de brukbara? Om 
inte, finns det planer på att iordningsställa dem? 
5. Hur arbetar förvaltningen för att öka kännedomen om 
trygghetspunkter och närmaste skyddsrum till medborgarna? 
6. Vid händelse av kris eller krig, bör de flesta invånare kunna 
ombesörja sig själva med el, vatten och mat, under en tid. Planerar 
förvaltningen några aktiviteter för att öka medvetenheten kring detta 
hos medborgarna, i egen regi eller tillsammans med en frivillig 
försvarsorganisation? 
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§ 40 
Frågor med anledning av markanvisning för Sätra 2:1  
- skrivelse från Skärholmens stadsdelsnämnd 
  

Beslut  
Skrivelsen skickas till förvaltningen för beredning. 
 

Förslag till beslut 
Vice ordförande Sophia Granswed Baat (M) anmäler 
för Skärholmens stadsdelsnämnd en skrivelse med förslag till beslut 
att skicka den till förvaltningen för beredning. 

Beslutsgång 
Ordförande Stephan Guiance (S) yrkar att skrivelsen skickas till 
förvaltningen för beredning och hör enhälligt bifall därtill. 

Bilaga 
Skrivelse, Skärholmens stadsdelsnämnd. 
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Bilaga, skrivelse, Skärholmens stadsdelsnämnd 
Frågor med anledning av markanvisning för Sätra 2:1 
  
Men anledning av markanvisning för 12 radhus inom del av 
fastigheten Sätra 2:1 i Bredäng (300 m sydväst om Bredäng 
centrum) till Storstaden Stockholm Bostad AB. Vi önskar att 
följande frågor skickas på beredning för vidaredelegering till 
exploateringskontoret/stadsbyggnadskontoret: 
  
1. Parkeringsplatser finns inte angivna inom befintligt byggprojekt 
idag. Skall staden tillåta parkering utmed Tankebyggarbacken? Idag 
är det parkeringsförbud på Tankebyggarbacken. Parkering där 
skulle riskera trafikfara, då det är trångt och dålig sikt. Idag är det 
fullt på de parkeringar som finns i närområdet. 
2.  Har kontoren gjort en analys kring de 9 radhus som planeras att 
byggas i slänten ner mot samfällighetsföreningens garage? Vad har 
den analysen i så fall kommit fram till? Vi uttrycker oro kring att 
marken är väldigt porös och sviktande. Vi känner till att det tidigare 
varit två garage i ytterkanten som förflyttat sig, och därmed har 
behövt återställas. 
3. Området invid trappan har ett stort naturvärde med ett rikt djurliv 
som hackspettar, hökar, grävlingar mm. Vad säger analyserna kring 
detta? 
4. Hur planerar man att ta vara på spillvatten, dagvatten och skyfall 
i projektet? 
5. Hur planerar man att värna kulturvärden i projektet? 
6. Hur ska grön kompensation ske? 
7. Den beskrivna nya gångvägen, kommer den kunna fungera som 
skolbarnens gångväg till skolan/centrum? 
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§ 41 
Snötippning i Sätra naturreservat  
- skrivelse från Moderaterna, Liberalerna och Centerpartiet 
  

Beslut  
Skrivelsen skickas till förvaltningen för beredning. 
 

Förslag till beslut 
Vice ordförande Sophia Granswed Baat (M) anmäler 
för Moderaterna en skrivelse med förslag till beslut att skicka den 
till förvaltningen för beredning. 
Ledamoten Alice Vestlin (C) anmäler att Centerpartiet ansluter till 
skrivelsen. 
Ledamoten Conny Gabrielsson (L) anmäler att Liberalerna ansluter 
till skrivelsen. 

Beslutsgång 
Ordförande Stephan Guiance (S) yrkar att skrivelsen skickas till 
förvaltningen för beredning och hör enhälligt bifall därtill. 

Bilaga 
Skrivelse, Moderaterna, Liberalerna och Centerpartiet. 
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Bilaga, skrivelse, Moderaterna,  Liberalerna och Centerpartiet 
Sophia Granswed Baat (M) m.fl 
Alice Vestlin (C) m:fl. 
Conny Gabrielsson (L) m.fl. 
  
Snötippning i Sätra naturreservat 

Vintern 2023–2024 har det snöat mycket och snön måste självklart 
plogas bort från våra vägar och gångbanor. Redan under förra 
vintersäsongen 2022–2023 uppmärksammades stora snömassor som 
dumpades vid parkeringarna vid Sätra strandsbadet och 
Mälarhöjdsbadet i Sätra naturreservat. De stora snöbergen låg kvar 
enda till slutet på juni 2023, vilket skapade en tråkig bild av platsen, 
men även viss oro kring partiklar och föroreningar. 
 
På skylten vid parkeringen vid Mälarhöjdsbadet finns följande 
information: 

 Vid behov används den här platsen som snöupplag 
 Tillträde förbjudet för obehöriga 
 Ett snöupplag är en plats dit snön flyttas för att ligga kvar tills 

den smälter. Regelbunden provtagning har visat att snön 
innehåller låga nivåer av metaller och andra ämnen. 

Området bakom snötippen vid Mälarhöjdsbadet är den stora 
inhägnaden som iordningställts för betande kossor sommaren 2024. 
Nedanför inhägnaden ligger Mälarhöjdsbadet som är en mycket 
populär badplats. Naturreservatet är en plats för rekreation och 
används även flitigt under vintern, inte minst av alla hundägare, 
motionärer och skolklasser.  

När 

snömassorna 
smälter så hamnar 
vattnet i jorden, 
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och det är därför viktigt att provtagningarna följs upp så att värdena 
av metaller och andra ämnen inte överskrids. 
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§ 42 
Skrivelse om samverkan med civilsamhället rking 
nattvandring  
- skrivelse från Centerpartiet och Moderaterna 
  

Beslut  
Skrivelsen skickas till förvaltningen för beredning. 
 

Förslag till beslut 
Ledamoten Alice Vestlin  (C) anmäler för Centerpartiet en skrivelse 
med förslag till beslut att skicka den till förvaltningen för 
beredning. Vice ordförande Sophia Granswed Baat (M) anmäler att 
Moderaterna ansluter till skrivelsen. 

Beslutsgång 
Ordförande Stephan Guiance (S) yrkar att skrivelsen skickas till 
förvaltningen för beredning och hör enhälligt bifall därtill. 

Bilaga 
Skrivelse, Centerpartiet och Moderaterna. 
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Bilaga, skrivelse, Centerpartiet och Moderaterna 
  
Skärholmens stadsdelsnämnd 2024-01-25 
  
Skrivelse om samverkan med civilsamhället kring nattvandring 
  
Alice Vestlin (C) 
Kenth Aronsson (C) 
  
Inget begränsar människors frihet så som otrygghet och en av 
samhällets viktigaste uppgifter är att säkerställa att människor är 
och känner sig trygga. Arbetet för en tryggare stad med mindre 
klyftor är ett långsiktigt arbete och för Centerpartiet är det viktigt att 
vi både arbetar med akuta och förebyggande åtgärder. Vi tror att en 
nyckel till framgång är ett gott samarbete mellan alla delar i 
samhället, myndigheter och civilsamhället. Det behövs poliser och 
ordningsvakter men också nattvandrande föräldrar och ett engagerat 
föreningsliv. 
I augusti förra året bildades föreningen Blåuggla. Blåuggla har en 
lokal i Sätra centrum som utgör navet för föreningens verksamhet 
och som de själva beskriver som ”ett offentligt vardagsrum”. 
Föreningen anordnar olika typer av aktiviteter, bland annat 
nattvandring. 
I Farsta har ett lovvärt samarbete mellan stadsdelsnämnden, 
föreningen Nattvandrarna Farsta och ett antal idrottsföreningar 
etablerats med syfte att skapa mer trygghet i stadsdelen. Genom 
Idéburet offentligt partnerskap (IOP) får föreningarna en ekonomisk 
ersättning mot att föräldrar och vuxna i föreningarna nattvandrar i 
Farsta stadsdelsområde. Nattvandring är en av stadsdelens 
prioriterade satsningar och nattvandring nämns även i Stockholms 
stads trygghetsprogram och i stadens budget. 
Vi i Centerpartiet tror att stadsdelsnämnderna har mycket att vinna 
på att arbeta övergripande med trygghetsfrågorna, att lära av 
varandras goda exempel samt att stärka och stötta civilsamhället 
som kan göra stora samhällsinsatser. Därför vill vi gärna att fler 
stadsdelar tar efter och involverar föreningslivet i att stärka upp 
trygghetsarbetet i det lokala samhället. 
Med anledning av ovanstående vill vi fråga: 
1. I stadens budget för 2024 står det att det lokala föreningslivet är 
en viktig resurs som ska tas tillvara när det kommer till nattvandring 
och uppsökande arbete. Vilket arbete pågår i stadsdelsförvaltningen 
för att involvera föreningslivet i det lokala trygghetsarbetet? 
2. Finns det ett etablerat samarbete mellan stadsdelsförvaltningen 
och Blåuggla och/eller med någon nattvandrarverksamhet i 
dagsläget? Hur ser det samarbetet ut? 
3. Anser förvaltningen att ett liknande upplägg som Farsta, med 
IOP-avtal för nattvandring, skulle kunna vara en tillgång i det 
trygghetsstärkande arbetet i vår stadsdel? 
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§ 43 
Skrivelse om snöröjning av fotbollsplaner i Skärholmen  
- skrivelse från Centerpartiet och Moderaterna 
  

Beslut  
Skrivelsen skickas till förvaltningen för beredning. 
 

Förslag till beslut 
Ledamoten Alice Vestlin  (C) anmäler för Centerpartiet en skrivelse 
med förslag till beslut att skicka den till förvaltningen för 
beredning. Vice ordförande Sophia Granswed Baat (M) anmäler att 
Moderaterna ansluter till skrivelsen. 

Beslutsgång 
Ordförande Stephan Guiance (S) yrkar att skrivelsen skickas till 
förvaltningen för beredning och hör enhälligt bifall därtill. 

Bilaga 
Skrivelse, Centerpartiet och Moderaterna. 
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Bilaga, skrivelse, Centerpartiet och Moderaterna 
2024-01-25 
  
Skrivelse om snöröjning av fotbollsplaner i Skärholmen 
  
Alice Vestlin (C) 
Kenth Aronsson (C) 
  
Vinterns snöfall och kyla har varit minst sagt utmanande. 
Snömassorna har påverkat stockholmarna på flera sätt, inte minst 
genom minskade möjligheter till idrott för barn och unga. 
Snöröjning av idrottsplatser är en avgörande faktor för att 
möjliggöra för bland annat fotboll utomhus även på vintern. 
  
Under förra mandatperioden, när Centerpartiet hade ansvar för 
idrottsfrågor, ökade vi snöröjning av fotbollsplaner avsevärt. Bara 
under 2022 utökades de snöröjda fotbollsplanerna med nio stycken. 
Målsättningen var att alla stockholmare skulle ha minst en snöröjd 
fotbollsplan inom rimligt avstånd. Till skillnad mot den styrande 
majoriteten vill Centerpartiet att Stockholm ytterligare höjer 
ambitionen för att fler fotbollsplaner ska snöröjas vintrar som 
denna. Vilket vi också föreslagit i en motion till 
kommunfullmäktige. 
  
En idrottande stad är också en trygg stad. Anläggningsbristen är den 
största utmaningen för stockolmsidrotten. Förutom att bygga nytt 
måste staden bli bättre på att använda de idrottsplatser som redan 
finns. Det är både billigare och mer effektivt. Att snöröja våra 
befintliga fotbollsplaner innebär också att traditionella hallidrotterna 
som basket, handboll, innebandy med fler får bättre tillgång till 
stadens idrottshallar då fler fotbollsträningar kan förläggas utomhus. 
  
Inställda träningar är det sista Stockholm behöver. Att det snöar 
ibland är ingen överraskning. Nu är det hög tid för Stockholms 
styrande majoritet att ta ansvar och skapa de förutsättningar 
föreningslivet behöver även under vintern. En investering i barn och 
ungas idrottande är en investering för framtiden. Det kostar mer att 
låta bli. 
  
I vår stadsdel snöröjs bara en av de tre fotbollsplanerna på Vårbergs 
IP. Vi tycker att det är konstigt att inte de andra två planer snöröjs 
eftersom det finns stora snöuppläggningsytor på idrottsplatsen. Det 
skulle både vara smart och effektivt att snöröja alla planer på 
idrottsplatsen, åtminstone den andra 11-spelsplanen som ligger 
precis bredvid den plan som nu snöröjs. 
  
Även planerna på Sätra BP och Bredängs BP borde ingå i 
snöröjningsprogrammet så att barn och unga i hela vår stadsdel kan 
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spela fotboll på vintern. Tidigare har barnen själva skottat snö på 
Sätra BP, och i samband med det sa en av tränarna att det borde 
vara stadens jobb att snöröja fotbollsplanerna. Vi håller med 
tränaren och anser att det är hög tid att majoriteten tar sitt ansvar. 
  
Med anledning av ovan önskar vi att följande frågor skickas på 
beredning för vidaredelegering till idrottsförvaltningen: 
  
1. Varför är det bara en plan på Vårbergs IP som snöröjs? 
2. Finns det andra planer i Skärholmen som skulle kunna vara 
aktuella att snöröja, till exempel Sätra BP och Bredängs BP? 
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§ 44 
Skrivelse om allvarliga brister i samhällsvården av barn 
och unga  
- skrivelse från Liberalerna, Moderaterna, 
Sverigedemokraterna och Centerpartiet 
  

Beslut  
Skrivelsen skickas till förvaltningen för beredning. 
 

Förslag till beslut 
Ledamoten Conny Gabrielsson (L) anmäler för Liberalerna en 
skrivelse med förslag till beslut att skicka den till förvaltningen för 
beredning. 
Vice ordförande Sophia Granswed Baat (M) anmäler att 
Moderaterna ansluter till skrivelsen. 
Ledamoten Alice Vestlin (C) anmäler att Centerpartiet ansluter till 
skrivelsen. 
Ledamoten Tapani Juntunen (SD) anmäler att Sverigedemokraterna 
ansluter till skrivelsen. 

Beslutsgång 
Ordförande Stephan Guiance (S) yrkar att skrivelsen skickas till 
förvaltningen för beredning och hör enhälligt bifall därtill. 

Bilaga 
Skrivelse, Liberalerna, Moderaterna, Centerpartiet och 
Sverigedemokraterna. 

Sida 48 (55)



Skärholmens stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 2/2024 
 

2024-01-25 

 
Bilaga, skrivelse, Liberalerna, Moderaterna, Centerpartiet och 
Sverigedemokraterna 
Skrivelse av Conny Gabrielsson (L) om allvarliga brister i 
samhällsvården av barn och unga 
  
I februari 2023 riktade Justitieombudsmannen (JO) allvarlig kritik 
mot Statens institutionsstyrelse (SiS), som ansvarar för 
samhällsvård av barn och unga med svår psykosocial problematik 
eller allvarlig kriminalitet. I sin kritik lyfter JO fram att den 
platsbrist som varit ett faktum en längre tid inte bara kvarstår, utan 
faktiskt förvärrats utav SiS åtgärder. Vidare framkommer att 
kvaliteten på samhällsvården i sig är högst undermålig. Det kan inte 
beskrivas som något annat än ett haveri för samhällsvården av barn 
och unga i Sverige. 
Under fjolårets allvarliga våldsvåg med mycket grova våldsdåd i 
Stockholm, har flertalet misstänkta varit under 18 år och dessutom 
ofta redan omhändertagna och placerade som rymt från HVB-hem, 
på grund av just brist på SiS-platser. Mediala granskningar under 
hösten visar att bristerna fortsätter och i viss mån även förvärrats. 
Den kraftiga ökningen av unga dömda till långa strafftider inom 
sluten ungdomsvård har ytterligare försämrat platstillgången för 
andra vårdbehövande barn och ungdomar. Den bristande kvaliteten 
på vården under tiden på SiS innebär i tillägg att de som väl får en 
plats inte ges rimliga förutsättningar att lämna ett kriminellt liv. 
Liberalerna i Stockholms stad har många gånger de senaste åren 
påtalat problemen och krävt åtgärder både för att komma tillrätta 
med den undermåliga kvaliteten i samhällsvården av unga men även 
den akuta platsbristen på SiS. 
Med anledning av detta vill Liberalerna uppdra åt 
stadsdelsförvaltningen att redogöra för följande: 
1. Vilka konsekvenser har de stora brister som identifierats på SiS 
fått för Skärholmens stadsdelsförvaltning, både vad gäller brister på 
platser och bristerna i kvalitet? 
2. Hur har kösituationen till SiS sett ut för möjligheterna för 
Skärholmens socialtjänst att akut få plats på SiS de senaste åren 
samt nu efter årsskiftet? 
3. Finns det ungdomar som stadsdelen haft som skulle behövt SiS-
placering men som fått vänta eller inte kunnat få det och vilka har 
konsekvenserna blivit? 
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§ 45 
Kommunikationsplan för relationsvåldsteamet  
- skrivelse från Sverigedemokraterna 
  

Beslut  
Skrivelsen skickas till förvaltningen för beredning. 
 

Förslag till beslut 
Ledamoten Tapani Juntunen (SD) anmäler för Sverigedemokraterna 
en skrivelse med förslag till beslut att skicka den till förvaltningen 
för beredning. 

Beslutsgång 
Ordförande Stephan Guiance (S) yrkar att skrivelsen skickas till 
förvaltningen för beredning och hör enhälligt bifall därtill. 

Bilaga 
Skrivelse, Sverigedemokraterna. 
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Bilaga, skrivelse, Sverigedemokraterna 
Skärholmens Stadsdelsnämnd 
2024-01-25 
Skrivelse 
  
  
Skrivelse – Kommunikationsplan för 
Relationsvåldsteamet 
  
Under pandemin var den dåvarande oppositionen ganska 
aktiv vad gäller frågor om våld i nära relation. Vid några 
tillfällen kom skrivelser där det fanns önskemål om att ha 
utskick till hemmen, alternativt ha fasta anslag i till exempel 
trapphusen. Då var förvaltningen tämligen negativ till detta. 
Det framkom aldrig hur förvaltningen avser att kommunicera 
ut relationsvåldsteamets verksamhet. Vi söker därför svar 
från förvaltningen hur den fortsatta kommunikationen, med 
information om verksamheten är tänkt att se ut framöver. 
  
Vi noterar att Relationsvåldsteamet inte omnämns i VP 2024, 
vilket föranleder oss ställa frågor om hur kommunikationen är 
tänkt att gå till. I VP 2024 finns dock en lägesbild som pekar 
ut våld i nära relation som ett ökande problemområde.  
  
Nedan finns en bild på en tvättstuga i Sätra, en kommunal 
tvättstuga, där det finns ett anslag med information om vart 
man kan vända sig om man utsätts för våld i nära relation. 
Det som också är bra är att stadsdelsförvaltningens 
relationsvåldsteam finns med på detta anslag.  
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Bild tagen i en tvättstuga i Sätra (Stockholmshem). 
  
  

Mot bakgrund av detta föreslår vi: 

1. Att förvaltningen utreder och presenterar för nämnden hur 
man avser att kommunicera ut existensen av 
relationsvåldsteamet som är kopplat till förvaltningens 
verksamhet.  

  
Tapani Juntunen (SD)  
  
Roland Johansson (SD)  
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§ 46 
Anpassning av förskoleverksamhet för barn med NPF-
diagnoser  
-skrivelse från Sverigedemokraterna 
  

Beslut  
Skrivelsen skickas till förvaltningen för beredning. 
 

Förslag till beslut 
Ledamoten Tapani Juntunen  (SD) anmäler 
för Sverigedemokraterna en skrivelse med förslag till beslut att 
skicka den till förvaltningen för beredning. 

Beslutsgång 
Ordförande Stephan Guiance (S) yrkar att skrivelsen skickas till 
förvaltningen för beredning och hör enhälligt bifall därtill. 

Bilaga 
Skrivelse, Sverigedemokraterna. 
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Bilaga, skrivelse, Sverigedemokraterna 
Skärholmens Stadsdelsnämnd 
2024-01-25 
Skrivelse 
  
  
Skrivelse – Anpassning av förskoleverksamhet för barn med NPF-
diagnoser 
  
Skärholmens stadsdelsförvaltning har i likhet med alla andra 
stadsdelsförvaltningar ansvar för förskoleverksamheten. Vi vill veta 
mer om hur stadsdelsförvaltningen arbetar med anpassning av 
förskoleverksamhet för den grupp av barn som diagnosticerats med 
NPF. Begreppet är idag brett och inkluderar även de med 
Aspbergers syndrom. 
Vi tror att just gruppen som har olika former av NPF-diagnos är 
särskilt viktiga att fånga upp i tidig ålder och förbereda för en 
fortsatt skolgång som fungerar, vilket i sin tur är en av de viktigaste 
skyddsfaktorerna. 
  
Mot bakgrund av detta vill vi ställa följande frågor: 
1. Hur stor andel och antal av de inskrivna barnen på förskola i 
stadsdelen har en NPF-diagnos? 
2. Vilken anpassning sker gällande verksamheten i stadsdelen för att 
den ska fungera för de barn som har en NPF-diagnos? 
3. Kompenseras förvaltningen via fördelningsnycklar i budgeten för 
de barn som har en NPF-diagnos i stadsdelen? 
  
Tapani Juntunen (SD) 
Roland Johansson (SD) 

Sida 54 (55)



Skärholmens stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 2/2024 
 

2024-01-25 

 
Då inga övriga frågor kvarstod avslutade ordförande Stephan 
Guiance (S) sammanträdet kl. 19:30. 
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